
  

   

  

 

VI KÆMPER FOR SKYDESPORTEN  

Det er med nogen forundring, at jeg i går læste, at DGI bakker fuldt og helt op om alle dele af 

regeringens udspil til endnu en bandepakke. Et forslag, hvor regeringen under overskriften 

”intensiveret kontrol med skytteforeninger” har tre forslag, der begrænser vores udvikling, 

som idræt, og langsomt vil kvæle det frivillige foreningsliv indenfor skydesporten. 

 

Vi er enige i, at samfundet skal bekæmpe bandekriminalitet, men det er også vores opgave at 

forsvare vores eksistens som sportsgren. Derfor er jeg helt grundlæggende imod alle 

regeringens nye initiativer rettet mod skytteforeningerne, da ingen af dem er dokumenteret 

med data eller synlige behov. 

 

Der er ingen data i regeringens udspil, der viser, at skydesporten rekrutterer eller uddanner 

bandemedlemmer i færdigheder med skydevåben.  Tværtimod skriver justitsministeren, at de 

tidligere initiativer på våbenområdet har virket i forhold til skydevåben, mens politiet ser en 

øget brug af kniv hos bandemedlemmer. 

 

Vi har heller ikke meldinger fra vores skytteforeninger om øgede interesse fra personer, som 

kunne have relation til bander eller kriminalitet. Det hænger sammen med, at man ikke bare 

lige bliver medlem af en skytteforening. Vi ser nemlig folk an, inden de kan blive medlem 

- grundigere end andre sportsgrene. 

 

Regeringens første forslag er at begrænse antallet af prøveskydninger fra fem til to, førend der 

skal indhentes en vandelsgodkendelse hos politiet. Hvor godt lærer vi, som skytteforeninger, 

en person at kende på blot to gange? Ikke godt nok i min optik. Skydning handler om sikkerhed 

og brug af skydevåben.  Vi risikerer reelt, at skytteforeningernes ”kontrol” af nye medlemmer 

bliver mindre grundig, inden de nye medlemmer bliver godkendt af politiet, og dermed opnår 



”retskrav” på at kunne gå til skydning. 

 

Det kan godt være jeg er lidt gammeldags, men jeg tror en skytteforeningsformand, som 

faktisk møder personen, er noget bedre til at vurdere om en person er egnet til at omgås 

våben, end en computer eller en sagsbehandler hos politiet. Så lad os nu beholde de fem 

gange, inden man skal søge om endelig vandelsgodkendelse hos politiet. 

 

Med kun to gange vil vi også opleve, at det bliver sværere at rekruttere nye medlemmer og 

udøvere til vores sport. For et nyt potentielt medlem, som gerne vil prøve, om skydning er 

noget for ham eller hende, er kun to gange også for lidt. Den første gang er alt nyt og den 

anden gang skal man forsøge at huske, det man lærte den første gang…. og så er det slut. 

 

Indenfor vores sport læser jeg enkelte indlæg, hvor nogle argumenterer for at alle jo bare kan 

starte i en skytteforening med at skyde luft. Det er helt rigtigt - men lad os nu være ærlige, 

det er jo bare ikke interessen hos alle. 

 

I mangel af data fra myndighederne, er jeg imod at sætte kalibergrænsen ned ved 

prøveskydninger. For det første lukker det for al direkte rekruttering til vores mange 

skytteforeninger, der skyder sortkrudtdisciplinerne, og for det andet er dynamisk 

sportsskydning en disciplin i hastig vækst.   

 

De er begge discipliner, som siger bang og hvor håndtering af rekylen i våbenet, er en del af 

sporten og noget man skal kunne mestre. Derfor skal man naturligvis også kunne prøve 

sporten, som den er, inden man skal tage stilling til om man fx vil gå til dynamisk 

sportsskydning. Jeg tænker heller ikke, at de i ishockey vil rekruttere flere medlemmer ved at 

sende folk til floorball. 

 

Endelig er jeg også inderligt imod regeringens forslag om øget strafpålæggelse af 

skytteforeningerne. Jeg er med på at nye strammere regler ofte skal følges op med straf for 

overtrædelse, men her snakker vi om foreningsformænd og - frivillige, som i forvejen bærer et 

stort ansvar med de nuværende regler på våbenområdet. Vi har simpelthen ikke brug for flere 

byrder, hvis vi skal kunne rekruttere det nødvendige antal frivillige til at holde liv i 

skydesporten. 

 

Men det er måske målet på Christiansborg at komme helt af med skydesporten i Danmark? Jeg 

er i hvert fald begyndt at tvivle på vores overlevelse i længden, hvis ikke vi, sammen, står op 

for vores eksistensberettigelse.  For går vi helt ind til kernen, handler vores sport om at kunne 

ramme præcist med et skydevåben hver gang. En færdighed som samfundet, gennem 

regeringen, ønsker at begrænse yderligere - endnu en gang. 

 



 

Jeg er glad for, at vi sammen med DGI Skydning har udviklet vores fælles ”Sikkerhedshjul”, der 

er et nyt værktøj til at højne sikkerheden med både våben og personer indenfor 

skydesporten.   

 

Men, så synes jeg også vi skal bruge det politisk. Vi har sammen med DGI Skydning, på møder i 

ministeriet og ved Rigspolitiet opfordret til at man kommer op fra skrivebordene og ud i 

skytteforeninger på faktisk fysiske tilsyn, i stedet for pr automatik at foreslå nye regler og 

stramninger ved hver eneste bandepakke. Så kan politiet ved selvsyn se, at vi har styr på 

tingene.   

 

Det synes jeg vi skal holde fast i. 

 

Det gør vi her fra Dansk Skytte Union (Skydesport Danmark) sammen med Danmarks 

Idrætsforbund.  

 

For hvis vi ikke gør det nu, hvor ender vi så henne som skydesport? 

 

Af John Hansen, formand for Dansk Skytte Union (Skydesport Danmark) 

 

 

 

DANMARKS MOTIONSUGE LØBER AF STABLEN I NÆSTE UGE!  

Så er det i den kommende uge (uge 41) at Danmarks Motionsuge afholdes landet over. 

 

Knap 25 skytteforeninger har tilmeldt sig med i alt 69 arrangementer, hvor der kan findes alt fra let 

øvet ungdomsskydning fra 10-14 år til prøveskydning med jagtrifler, pistol, salonriffel eller riffel. 

 

Hvis din egen skytteforening endnu ikke har tilmeldt jer med et arrangement, kan I stadig nå det 

her… 

https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=029c01607d&e=0dd3ce71d4
https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=029c01607d&e=0dd3ce71d4


 

 

Ellers kan I eventuelt henvise venner, familie eller kollegaer til at deltage i jeres med-skytters 

foreninger. 

 

Deltag fx i  

• ’Skydning og hygge’ i Nørre Alslev hos Vestfalster Skytteforening  

• ’Prøveskydning med salongevær’ i Viborg hos Viborg Skytteforening   

• ’Skydning for hele familien’ i Tommerup hos Tommerup Skytteforening 

Du finder alle de planlagte arrangementer i diverse skytteforeninger på motionsugens hjemmeside 

ved at filtrere på idræt og vælge skydning her… 

 

 

OPLEV SHOOTATHLON I EFTERÅRSFERIEN  

I uge 42 åbner Experimentarium dørene for en spændende begivenhed i samarbejde med Dansk Skytte 

Union (Skydesport Danmark). 

 

https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=201631f3c6&e=0dd3ce71d4
https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=201631f3c6&e=0dd3ce71d4


 

Vi inviterer jer til at deltage i vores event i BlackBox, hvor I kan prøve kræfter med laserpistoler og 

laserrifler.  

 

BlackBox er et imponerende 700kvm stort rum og fra mandag til torsdag i efterårsferien fylder vi det 

med sjove aktiviteter. Vi skaber forskellige stationer, hvor både børn og voksne kan afprøve deres 

skydefærdigheder med laserpistol og laserriffel. 

Derudover kan I prøve vores ”skydebiograf” for en helt unik oplevelse.  

 

Det bedste gemmer vi til sidst! Vi præsenterer den nye disciplin ShootAthlon, hvor hele familien kan 

konkurrere på både tid og præcision. Klar jer igennem vores udfordrende forhindringsbane, der 

kombinerer laserskydning med spændende forhindringer, så hurtigt som muligt. Alle er velkomne til at 

deltage og teste deres færdigheder. 

 

Vi ser frem til at byde jer velkommen i Experimentarium i efterårsferien. 

Tag venner og familie med og lad os sammen skabe uforglemmelige minder! 

 



 

HVEM SKAL VÆRE DANSKE SPIL OG DIF'S ÅRETS IDRÆTSFORENING 2023?  

Igen i år uddeles prisen Danske Spil og DIF’s Årets Idrætsforening. Alle kan indstille en forening, og 

vinderen får 100.000 kroner. Der er 10.000 til de fem øvrige finalister. 

 

Men pengepræmierne er ikke det vigtigste. Det er mindst lige så vigtigt, at prisen giver mulighed for at 

give en forening et anerkendende klap på skulderen ved at blive indstillet. Sidste år var der over 700 

forskellige indstillinger. 

 

Det er muligt at indstille frem til den 22. oktober, hvorefter seks foreninger går videre til en 



 

afstemning. Vinderen af prisen afsløres i forbindelse med det store Sport 2023-show, som bliver afviklet 

i Jyske Bank Boxen og vist på DR1 den 6. januar. 

 

Læs mere om prisen og indstil en skytteforening her... 
Her kan man også se de mange idrætsforeninger, der allerede er indstillede. 

 

 

 

NÅR KOSTEN FYLDER FOR MEGET  

 Ny kampagne skal øge fokus på risikogruppen for 

spiseforstyrrelser 

 

Undersøgelser har vist, at spiseforstyrrelser er noget, man skal 

turde tale om inden for sporten. Derfor sætter Team Danmark 

og DIF i en ny kampagne fokus på spiseforstyrrelser og på tanker 

om kost og sport. Formålet er at skabe refleksion, nedbryde 

tabu og synliggøre, hvor man kan søge hjælp. 

 

Læs hele nyheden her... 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 

VURDERINGSSTÆVNER FOR 10 M 2023-2024  

https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=47f7626843&e=0dd3ce71d4
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Vurderingsstævner bruges som en del af udtagelsen til et mesterskab, som NM og EM, samt 

andre internationale stævner. Derudover bruges de også, som en del af udtagelsen til 

Elitegruppen, Udviklingsgruppen og i fremtiden også Team2032.  

 

Kort fortalt er det vurderingsstævnerne, som du skal deltage i, hvis du i fremtiden ønsker at 

være en del af Team2032, Udviklingsgruppen eller Elitegruppen eller hvis dit mål er at blive 

udtaget til for eksempel Junior NM som i 2024 gennemføres i Danmark.  

 

I løbet af vinteren 2023-2024 arrangerer vi følgende vurderingskonkurrencer:  

• 16.-17. december 2023: Ølstykke skytteforening (vurdering til blandt andet EM) 

• 20.-21. januar 2024: Gundsølille Open (vurdering til blandt andet EM og NM) 

• 17.-18. februar 2024: Denmark Open Air (vurdering til blandt andet NM) 

Du kan læse om udtagelsesreglerne her... 
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FYSISK LEJR FOR ELITE- OG UDVIKLINGSGRUPPEN  

I sidste uge var der fyslejr i Idrættens hus, Brøndby for elite- og udviklingsgruppen i Dansk Skytte Union 

(Skydesport Danmark). 

 

På programmet stod træning med Team Danmarks fysiske træner Richard Thomas med forskellige 

fysiske test, samt oplæg fra Team Danmarks læge, atletkomiteen, vores kommunikationsfirma og Dansk 

Skytte Union (Skydesport Danmark)'s generalsekretær Lars Green Bach. 

 

Der var også cooking class med Team Danmarks diætist Majke og Team møde med Team Danmarks 

sportspsykolog Jonas Staun Pallesen og så skulle tøjet til OL i Paris 2024 prøves. 

 

Du kan se hvem der er med i elitegruppen og udviklingsgruppen via denne side... 

 

https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=8971f45c3d&e=0dd3ce71d4


 

  

 

 

TRÆNING I CHATEAUROUX  

I denne uge var riffelskytterne Anna Skade Nielsen, Nicklas Kildehøj og Rikke Mæng Ibsen på 

træningslejr i Chateauroux i Frankrig, hvor skydesportens del af OL 2024 finder sted næste år. 

 

De afprøvede faciliteterne og udforskede området sammen træner Esben Jakobsen og sportschef Linda 

Andersson. 

 



  

 

  



 

  

 

 

 

RING TIL OS 

I uge 41 er telefonen lukket onsdag kl. 15-18 grundet et møde. 

Telefontiden er derfor mandag, tirsdag og torsdag kl. 10-12.  

Dansk Skytte Unions (Skydesport Danmarks) telefonnummer er 7026 7029. 

 

 

 

LÆS MERE  
 

https://skytteunion.us13.list-manage.com/track/click?u=aabd6a6fa9fd9a70a60364a95&id=d98e8befb6&e=0dd3ce71d4


  

 

 

STØT DANSK SKYTTE UNION (SKYDESPORT DANMARK) 

VED AT TANKE OK BENZIN  
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